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O
Concello de Salvaterra
promove o proxecto de
Obradoiro de Emprego

"Salvaterra Emprega II", cunha
duración prevista de 12 meses,
no que se pretende formar a 20
persoas desempregadas no ám-
bito Forestal/Xardinería. 

Para a realización das prácticas
do ámbito forestal o Concello
de Salvaterra de Miño ven de
asinar un convenio coa CMVMC
de Pesqueiras, para continuar
coa intervención no Parque fo-
restal de Monte Castelo.
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O
Museo da Ciencia do Viño
do Condado do Tea, si-
tuado dentro do Castelo

de Dona Urraca, anunciou os seus
novos horarios de atención ó pú-
blico a partir do mes de abril.

Os días de apertura ó público
incrementaranse respecto a tem-
padas anteriores, así o museo
acollerá visitantes de mércores
a domingo, en horario de 11h a
14h e de 17h  a 19h.  Non será
preciso a inscrición previa agás

para os grupos de máis de 15
persoas.

Novos horarios no Museo do Viño

Salvaterra solicita Obradoiro de Emprego 

O
delegado do Estado no
Consorcio da Zona
Franca de Vigo, David

Regades asinou na notaría da
Cañiza as escrituras para a ins-
talación das empresas Frinsa e
Gainser en Salvaterra de Miño.
En concreto, asinouse a adxudi-
cación á conserveira Frinsa do
Noroeste de dúas parcelas de
40.921 metros cadrados por
2,17 millóns de euros, e a Gain-
ser, unha empresa que naceu no
CIE de Zona Franca no Porriño e
agora trasládase á Plisan para
crecer, unha parcela de 2.641
metros cuadrados por  189.000
euros. 

A inversión total destas dúas
empresas suma oito millóns e
implica a creación de 25 postos

de traballo.
Con estas xa son cinco as

empresas con terreos adxudicados
na Plisan que representan o 62%
do total en oferta pública de
venda, con investimentos para
realizar de 233 millóns de euros

e que supón xa a creación de
431 empregos.

Por outra banda, Lonza Bio-
logics Porriño presentou tamén
unha oferta por catro parcelas
que supoñen un total de
101.899,61 metros cadrados. 

As empresas Frinsa e Gainser instalaranse na PLISAN

O
Concello de Salvaterra
de Miño impulsa no Par-
que da Canuda unha

serie de actividades dinamizado-
ras para facer en familia para pór
directamente en contacto coa
natureza e co mundo animal e ve-
xetal que existe en toda a con-
torna.

Entre os sábados 7, 14 e 21

de maio celebraranse diversas ac-
tividades, destacando “Cómo re-
ducir o plástico no día a día”,
“Coñecendo as aves e taller de
caixas niño”, “A biodiversidade
no Río Miño”, “Obradoiro de horta
e hotel de insectos”, “Biodiver-
sidade no Parque de A Canuda” e
“Iniciación da fotografía de na-
tureza”. 

Parque da Canuda acollerá
actividades en familia

O
Concello de Salvaterra
está a ampliar a rede de
saneamento nos barrios

da Poza, Arras e Monte da Bouza,
na parroquia de Cabreira por un
importe superior aos 43.000,00€
a través do Plan Concellos da De-
putación Provincial.

En total executaranse  436
metros de tubería de PVC de
250mm de diámetro nominal. Os
tramos a executar desembocarán
en colectores existentes, polo
que as vivendas poderanse co-
nectar á rede de saneamento ac-
tual, unha vez rematada a obra.

Saneamento en Cabreira
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Máis información na nosa web
www.novasdoeixoatlantico.com

Comencemos cunha breve refe-
rencia persoal túa.

Son Grado Superior de Turismo,
con especialización en xestión e
organización de recursos naturais
e paisaxísticos e de alonxamentos
turísticos. Actualmente son a go-
bernanta do Hotel da Natureza
Nande en Rubiós (As Neves)
Salvaterra exhibe as túas obras
"VIDA SALVAXE" e "VIDA". Po-
derías falarnos cómo tes reali-
zado estas actividades e canto
tempo levouche facelas?

O primeiro que fixen, o de
"VIDA SALVAXE", ten 33.600 pezas,
empecei a facelo a raíz da pande-
mia, compaxinando o traballo co

tempo libre. Logo animeime e
fixen un segundo puzzle, "VIDA",
de 24.000 pezas, que é da mesma
casa e do mesmo creador. Rema-
teino en seis meses. En agosto do
ano pasado, con motivo do meu
33º aniversario, a miña familia re-
galoume o puzzle máis grande, de
42.000 pezas, e comecei a facelo. 
Isto supón para ti un hobbie,
unha actividade ou é un pro-
xecto de vida?

Para mín é un hobbie, é coma
unha afección que retomas cada
certo tempo. Sempre tiven moitos
puzzles na miña casa e iso in-
centivoume a facer esta actividade.
Todo isto sen ánimo de lucro e

sen pensar nun proxecto deter-
minado. Son actividades que gús-
tanme e me relaxan.
Buscas transmitir algunha men-
saxe coas túas obras? 

Para mín, a natureza é o máis
bonito que pode existir. Por tanto,
o tema dos animais, das prantas,
a natureza era para mín unha
imaxe perfecta e por iso quixen
reflectilo nestas obras. 
Tes algún apoio institucional?

Non, todo saíu de mín. Está
exposto aquí no Parque da Canuda
por razóns de espazo. Paseando
polo Parque da Canuda vin que
era un lugar idóneo para expoñelo
e por iso falei coa alcaldesa Marta

Valcárcel porque facíame ilusión
que a xente puidera ver este puzzle.  
Cómo ten sido a receptividade
do público aos teus traballos?

A xente dinme que teño moita
paciencia, moita forza de vontade,
queda impresionada co traballo.
E a mín sorprendeume moito a
acollida que tivo e as mensaxes
de apoio e de felicitacións. Tam-
pouco agardaba a boa acollida
que tivo na prensa. E tamén per-
cibín que, a raíz destas exposi-
cións, entre os rapaces levantouse

a afección por facer puzzles.
Eres o único caso aquí en Galicia
de facer puzzles desta dimensión?

A verdade é que non o sei.
Para amosarlle a imaxe do puzzle
completo á alcaldesa, sí que in-
vestiguei e vin que existía unha
exposición feita en Combarro. Pero
seica neste caso foi por medio
dunha asociación con varias per-
soas. Pero individualmente, non
sei se existe algún precedente.
Cales son os teus próximos pro-
xectos?

N
atural da parroquia de Leirado en Salvate-
rra de Miño, Mónica Cabaleiro Álvarez
expón no Parque da Canuda a súa obra

"VIDA", un puzzle de máis de 33.000 pezas que
completa o seu primeiro traballo "VIDA Salvaxe".
Tomando esta actividade por hobbie, a artista per-

"Para mín, a natureza é o máis
bonito que pode existir"

Mónica Cabaleiro Álvarez | Creadora do puzzle "VIDA" en Salvaterra de Miño

Por Roberto Mansilla Blanco

U
n ano máis o Concello de
Salvaterra organiza a tra-
vés da Biblioteca Munici-

pal unha actividade para os máis
cativos, co fin de conmemorar o
Día das Letras Galegas, adicado
este ano a Florencio Delgado.

A través dun divertido xogo
por equipos os/as participantes
coñecerán algo máis sobre a orixe
e significado do Día das Letras
Galegas, e os autores e autoras

homenaxeados ata o momento,
ao tempo que descubrirán inte-
resantes datos sobre a vida e
obra do homenaxeado deste ano,
Florencio Delgado

A actividade realizarase o mér-
cores 18 de maio ás 18.00 horas
no recinto Amurallado. Para par-
ticipar recoméndase inscribirse
no teléfono 637 108 343 ou no
correo biblioteca@concellodesal-
vaterra.org

Xogo das Letras Galegas

O
25 de abril deu comezo á
sétima edición da Semana
da Ciencia do IES Salvate-

rra, con conferencias, obradoiros,
xogos, experimentos e exposicións
con nomes tan suxestivos como
"Cine en 360", "Cerebro e Panta-

llas", "Pseudociencia", "Costura
Matemática", "Scape Box", "Afunde
a Flota Atómica", "Trucos de Maxia:
Explicación Científica", "Pasta de
Dentes para Elefantes" ou "Crea a
Túa Propia App", nos que terán pre-
sencia todos os niveis do IES.

Semana das Ciencias en Salvaterra

Con motivo da época de exa-
mes a Biblioteca Municipal

amplía e seu horario, do  9 de

maio ata o 30 de xuño, quedando
de luns a venres de 10:00 a 13:00
e de 16:00 a 20:00 horas.

Ampliación do horario da Biblioteca

V
olve a Festa da Semen-
teira e Música de Corzáns
os días 14 e 15 de maio,

organizada pola Asociación Cul-
tural Quinta do Piñeiro.

Na área recreativa Muiño da
Ponte, terán lugar os traballos
de labranza e sementeira, o do-
mingo pola mañán, e os concer-
tos de música, ademáis de con-
centración de tractores clásicos,
postos de artesanía, gastronomía
tradicional, obradoiros infantís
ou as Olimpiadas Agrícolas.

No terreo musical actuarán o
sábado pola tarde os gaiteiros
Os Ghuacamaios, Os Bardos e
Ronco&Folk e pola noite De Va-

cas, Tonhito de Poi, Caimán do
Río Tea e os Djs La Duendeneta,
e o domingo, Naiama Gaiteiros,

As Lucernas, Tremelique, Naiama,
Festicultores Troupé, Pelepau e
Son das Tabernas.

XIV Sementeira e Música en Corzáns



FORO A PENEIRA | Maio de 20224

Condado/Paradanta
PONTEAREAS

O
Grupo Municipal do PP mantivo reunións
cos usuarios de locais da Estación de Au-
tobuses, como a Asociación sen ánimo

de lucro Ponte Solidario, que desde o mediático
anuncio do Bipartito de “entregar as chaves da
Estación de Autobuses o 1 de abril á Xunta de Ga-
licia”, atópanse nunha situación de incerteza.

A portavoz popular, Belén Villar, transmitiulles
o seu apoio e pediulles calma xa que vai solicitar
á Xunta de Galicia que se manteñan os convenios
existentes con aquelas organizacións que veñan
prestando alí a súa actividade.

Apoio do PP á asociación
Ponte Solidario

A
alcaldesa de Ponteareas, Cristina
Fernández e os tenentes de al-
caldesa, Roberto Mera e Chus

Garrote, acompañados do arquitecto
municipal, mantiveron un encontro en
Ponteareas con persoal técnico da Con-
sellaría de Sanidade e do SERGAS, que
visitaron a localidade para analizar as
posíbeis parcelas nas que situar un fu-
turo centro de saúde.

Logo de avaliar as parcelas, que
ademais foron visitadas in situ, ofer-
touse finalmente por parte do Concello
aquela que, a xuízo da Xunta, é apta
para as súas previsións. A parcela ofer-
tada de maneira preferente sitúase ao
pé da N-120 á altura da rotonda de Ca-
nedo, entre as saídas da rúa Castañal e
Paseo Matutino, que conforme ao pla-
neamento urbanístico ten reservada
unha superficie para dotacións e equi-

pamentos públicos e zona verde. Esta
parcela, pola súa superficie e situación,
atende todas as necesidades construtivas
e de estacionamentos en superficie,
así como de distancia a pé do centro
urbano e de boa comunicación rodada
por estradas principais para facilitar a

mobilidade dos servizos de emerxencias
e daquelas persoas usuarias procedentes
das parroquias ou doutros concellos. 

Esta proposta ten ademais a virtua-
lidade de que, grazas ao PXOM, a ad-
quisición da parcela non supón gasto
económico para o Concello.

O Concello oferta á Xunta unha parcela ao
pé da N-120 para o futuro centro de saúde
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J
uan Carlos González Ca-
rrera, voceiro de ACiP, de-
nunciou que o Concello de

Ponteareas por non retirou nin
reparou aínda a marquesiña da-
nada en febreiro pasado por un
accidente de coche no barrio de
Urcela, na parroquia de Cristi-
ñade. 

Diariamente un gran número
de nenos collen dende esa parada
o autobús escolar para desprazarse
cara os centros escolares, co
medo a que se lles veña enriba.
González Carrera criticou tamén
a "desidia" do goberno coa po-
boación do rural ponteareán.

ACiP esixe reparación de
marquesiña en Urcela

O
PSOE acudiu á parroquia
de Arnoso para manter
un encontro cos veciños

e veciñas e así poñer en común
o Proxecto de Mellora da Seguri-
dade Vial da estrada N-120.

Neste encontro o Secretario
Xeral, Delfín Domínguez, expli-
cou que o Partido Socialista se
pon a disposición dos veciños e
veciñas para recoller todas aque-
las melloras que se poden apor-

tar ao Proxecto da N-120.
O goberno estatal redactou o

Proxecto de Mellora da N-120
para a reducción dos accidentes
mortais nesa estrada que vertebra
o municipio.

Veciños de Arnoso achegan propostas para a N-120

O
Grupo Municipal do PP
fará un rogo no pleno
para solicitar ao Go-

berno bipartito que repare as
instalacións deportivas de Par-
dellas, que se atopan nun es-

tado de abandono e deteriora-
ción total. 

A súa voceira Belén Villar vi-
sitou as instalacións convocada
por representantes dos clubs e
usuarios. Os populares solicitan

unha reforma integral desas ins-
talacións, cunha partida econó-
mica para este 2022 que “pode-
ríase facer con parte do diñeiro
que reciben do Plan Concellos,
máis de 1,1 millóns cada ano”. 

O PP esixe reparacións urxentes 
en Pardellas

www.novasdoeixoatlantico.com
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O
Concello de Ponteareas leva a
cabo a transformación da rúa Tro-
bador Xoán García de Guillade,

cun investimento de case 731.000 euros
financiados a través do Plan Concellos da

Deputación de Pontevedra. 
As obras foron adxudicadas ás empresas

Oresa Construcción y Servicios Globales, que
terán un prazo de execución de 8 meses. Os
traballos permitirán crear o primeiro espazo

escolar seguro da vila ata o CEIP Ramiro
Sabell e triplicarán o espazo para a veciñanza
apostando pola mobilidade segura e sostíbel. 

Por outra banda, o Concello tamén vén
de adxudicar a redacción dos proxectos de

mobilidade amábel e recuperación dos es-
pazos públicos ao abeiro da Rede Ágora,
que suporá un investimento de máis de
42.000 euros financiados ao 90% pola De-
putación de Pontevedra. 

Iníciase a reforma da rúa Trobador Xoán García de Guillade

O
programa ‘Coidados Porta a Porta’
chega a Ponteareas, unha iniciativa
posta en marcha pola Xunta de Galicia

e financiada pola Unión Europea coa que se
prestará de balde servizos de podoloxía, audio-
loxía e estimulación da memoria a persoas
maiores de 55 anos residentes na vila. 

A unidade móbil estará diante da Casa do
Concello os días 13, 16, 18 e 19 de maio. Pre-
císase cita previa no teléfono 622 748 283 ou
coidadosportaaporta.politicasocial@xunta.gal.

‘Coidados Porta a
Porta’ en Ponteareas 
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A
lternativa Ciudadana de
Ponteareas (ACiP) presen-
tou a súa Oficina de Aten-

ción Cidadá na nova sede que
ocupará ACiP a beira do Concello
de Ponteareas, na Rúa Virxe dos

Remedios Nº 2, Baixo Esquerda.
No acto tamén presentou o

seu novo logo coas novas cores
representativas da formación, na
que o tons verdes continúan
sendo predominantes.

Nova sede de ACiP

O
CEIP Ramiro Sabell pro-
clamouse como centro
escolar campión na ca-

tegoría feminina do Campionato
Zonal Escolar de Bádminton de
Ponteareas, mentres que o CPR
La Inmaculada fíxoo na mascu-
lina. Neste evento participaron
70 deportistas de 10 centros
educativos con aproximada-
mente 250 partidos. 

A competición, na que cola-
bora o Concello de Ponteareas,
pon punto final a unha nova
edición das xornadas deportivas
escolares 2022 postas en marcha
entre o Club Bádminton Pon-

teareas e a Asociación de Pro-
fesores de Educación Física da
Zona Condado-Paradanta, Ade-
compar. 

Nas xornadas e na competi-
ción participou alumnado de
primaria do CEIP Feliciano Ba-

rrera, CEIP Santiago Apóstol,
CEIP Fermín Bouza Brey, CEIP
Ramiro Sabell, CEIP Antonio
Blanco, CPI de Mondariz, CEIP
Infante Felipe, CPR La Inmacu-
lada, CEIP Santiago de Oliveira
e CEIP de Leirado.

Éxito no Campionato Zonal Escolar de
Bádminton de Ponteareas 

A
nadadora ponteareán Sofía
Carballo se proclamou sub-
campioa de España Júnior

en 100 braza, parando o crono na
mellor marca galega da súa idade.
Este rexistro confirma a nova
rolda de éxitos para o Club Nata-
ción Ponteareas, que participou
no XXII Campionato de España
Open Absoluto – XXXVIII Campio-
nato de España Júnior celebrado
en Torremolinos. 

Uns resultados grazas aos que
Carballo pasa a obter o recoñe-
cemento e a formar parte do
Grupo de Deportistas Galegos de
Alto Nivel (DGAN).

A ponteareán Sofía Carballo,
subcampeona de España

Júnior de Natación 

Cristina Fernández, nova presidenta do grupo
de Sustentabilidade Urbana do Eixo Atlántico

A
alcaldesa de Ponteareas,
Cristina Fernández Da-
vila, vén de converterse

na nova presidenta do grupo de
Sustentabilidade Urbana do Eixo
Atlántico, entidade transfrontei-
riza que reúne a preto de 40
municipios para promover a
cooperación entre Galicia e o
norte de Portugal e á que a vila
adheriuse recentemente.

Este é un dos catro grandes
grupos temáticos nas que divide
a súa actividade o Eixo Atlántico,
a través dos que se traballa en
proxectos de futuro vinculados
ao turismo, cultura e educación,
deporte e sustentabilidade.

O grupo que preside xa a re-
xedora ponteareá ten como ob-

xectivo desenvolver con todos
os concellos integrantes medidas
para reforzar as políticas de sus-
tentabilidade urbana centrándose
en diferentes aspectos, como
pode ser un novo Plan de Mobi-
lidade Urbana Sustentable do
Eixo Atlántico, presentado hai
uns meses en Póvoa de Varzim.

“É un orgullo presidir unha
área que para o noso concello é
tan importante e coa que busca-
mos ter municipios cada día máis
sustentábeis a todos os niveis,
desenvolvendo modelos urbanís-
ticos que non degraden a nosa
contorna e que primen a calidade
de vida da veciñanza”, salienta
a rexedora. Deste xeito, Pontea-
reas dá un paso máis para con-
verterse “en referente de vila
cun modelo de crecemento or-
ganizado e planificado, baseado
no desenvolvemento sostíbel que
ten como pedra angular a estra-
texia ‘Ponteareas hábitat saudá-
bel’, que conta co apoio dos
Fondos de Desenvolvemento Re-
xional da Unión Europea”.
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P
onteareas acolle novas sesións do
ciclo ‘Mestre Mateo’, unha activi-
dade organizada pola Academia Ga-

lega do Audiovisual e pola Deputación de
Pontevedra que traerá ata novembro e de
forma gratuíta as películas gañadoras e fi-
nalistas nos premios do cinema galego. 

Neste mes de maio, o día 27 ás 20
horas, proxectaraxe “A poeta analfabeta”,
dirixida por Sonia Méndez, na sala multiusos
do auditorio.

En marzo foi proxectada a película “O
gran camiño” e o pasado 23 de abril “A
virxe roxa”.

Ciclo ‘Mestre Mateo’ en
Ponteareas 

A
lternativa Ciudadana de Ponteareas
(ACiP) denunciou ante Patrimonio
o maltrato o patrimonio que o go-

berno local realizou de forma encuberta
na reforma da Praza Bugallal, no referente
ao cruceiro da igrexa parroquial, que está
catalogado como BIC (Ben de Interese
Cultural) de primeiro grado.

Este nivel de interese integral aplicase
a bens que conteñan cualidades indiscu-
tibles e inseparables que deben protexerse
na súa integridade. No caso deste cruceiro,
pode observarse que unha importante
parte da súa base foi enterrada cos novos
elementos incorporados na reforma da
praza. Pódese observar con facilidade,
que a bancada realizada ao redor do
propio cruceiro é totalmente allea o seu
entorno, sepultando e impedindo a súa
total visualización. 

Como efecto da denuncia, a Policía
Autonómica estivo nas inmediacións in-
dagando e observando o estado actual no
que quedou o cruceiro. Procederon a le-
vantar o pertinente atestado de investi-

gación, para poder depurar se o dano
existente remata cun expediente sancio-
nador para o Concello de Ponteareas.

ACiP agarda que se obrigue a BNG e
PSOE a dar marcha atrás nesta aberración,
deixando descuberta, como estivo ata o
de agora, a totalidade da base deste em-
blemático cruceiro.

ACiP denuncia maltrato dun
BIC na Praza de Bugallal

As obras do cruceiro
están autorizadas
por Patrimonio

O Concello de Ponteareas aclara que a
actuación no Cruceiro da Praza de Bugallal
conta coa autorización de Patrimonio.
Este proxecto de reforma da praza foi
autorizado polo organismo da Xunta en
outubro de 2019 que, con carácter previo,
se presentou especificamente o deseño
da nova xardinería, en cuxo interior se
sitúa o cruceiro.

A denuncia feita pública refírese a

que unha parte da base do elemento
queda soterrada na zona axardinada. Po-
rén, o deseño remitido a Patrimonio e
autorizado e autorizado por este, e agora
feito público polo Concello, xa o con-
templaba exactamente así. O Goberno
Local lembrou que todos os grupos polí-
ticos teñen acceso ao expediente com-
pleto da obra e poden comprobar os
permisos con que contan.

P
onteareas súmase o vindeiro 14 de
maio á consulta popular sobre a
continuidade da Monarquía ou cam-

biar a un Estado republicano, impulsada
por diversas organizacións a nivel estatal,
agrupadas na “Plataforma Consulta Popu-
lar Estatal Monarquía ou República”. Esta
consulta será simbólica e non terá carác-
ter vinculante. 

A votación na nosa Vila se realizará a
través dunha mesa de votación instalada
o vindeiro xoves 14 de maio, entre as 10h
e as 15h, na Praza Bugallal á altura da
Rúa Esperanza. A maioría da poboación
actual non tivo a oportunidade de votar a
Constitución de 1978 e, polo tanto, non
puido pronunciarse en ningunha ocasión
sobre o modelo de Estado.

Ponteareas elixirá
entre Monarquía

e República

N
o marco do programa EDUSI
‘Ponteareas, Hábitat Saudable’,
o Concello transformará a nave

de Aceros del Tea nun equipamento so-
ciocultural e de lecer que “marcará un
antes e un despois na historia de Pontea-
reas”, segundo a alcaldesa Cristina Fer-
nández Davila.

Grazas ao Plan Xeral, parte desas ins-
talacións industriais pasan a ser de titu-
laridade municipal. Ademais do actual
aparcadoiro, o Concello disporá das ins-
talacións de Aceros, consistentes nunha
torre de oficinas e unha nave cunha su-
perficie duns 1.500 m2, xunto cunha
gran balsa de decantación situada entre
a nave e a Estación de Autobuses.

O pasado ano o Concello redactou un
anteproxecto no que se definiron as gran-
des liñas de intervención sobre as insta-
lacións para convertelas nun equipamento
emblemático, contemporáneo e innovador,
recuperando o edificio, respectando a
súa imaxe exterior industrial e aprovei-
tando o seu interior “para transformalo
nun espazo excepcional da vila de Pon-
teareas”, salienta a rexedora.

Os ámbitos de actuación previstos son

catro. Por unha banda crearase unha ex-
tensa praza diáfana e cuberta baixo as
tres naves destinada a todo tipo de
eventos sociais e artísticos, concertos,
feiras ou festivais e que, en ausencia de
programación, funcionará coma unha praza
pública cuberta. En segundo lugar, a balsa
de decantación situada entre a nave e a
Estación de Autobuses converterase nun
escenario ao aire libre con bancadas. Por
outra banda, unha das naves e a torre das
antigas oficinas acollerán espazos pechados,
illados termicamente e insonorizados des-
tinados a aulas, obradoiros, conferencias
ou clases maxistrais. Por último, a inter-

vención tamén abordará o espazo exterior
na Avenida de Galicia e a rúa Carballos,
xerando novas zonas peonís, axardinadas
e de estancia que darán visibilidade ao
conxunto das instalacións e facilitarán o
acceso das persoas.

Partindo do anteproxecto, o Concello
dá agora un novo paso coa licitación da
redacción do proxecto básico e de execución
así como da dirección de obra, por importe
de 51.500 euros cofinanciados por fondos
FEDER a través do programa EDUSI ‘Pon-
teareas, Hábitat Saudable’. O obxectivo
do goberno do BNG-PSOE é licitar as obras
unha vez se reciba o proxecto.

Ponteareas converterá a nave de Aceros del Tea nun
equipamento sociocultural emblemático e innovador

A
lternativa Ciudadana de Ponteareas
(ACiP) decidiu presentar alegacións
sobre o proxecto da N120 ante o

que considerou como a falta de liderado e
a "pírrica claridade e definición" por parte
da alcaldesa Cristina Fernández para pre-
sentar un escrito consensuado por todas
as forzas da corporación municipal.

Destacan nas alegacións de ACiP as-
pectos que teñen que ver coa anulación
das saídas actuais a N-120, recortes na
senda peonil, as paradas de bus e a
urxencia dunha variante para a autovía
coa N-120, en particular ante a posibilidade
de colapso da carreteira autonómica por
Angoares. 

Críticas da ACiP sobre
o proxecto da N120
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A
partir de outubro de 2022,
os concellos de Mondariz e
Mondariz-Balneario deixa-

rán de dispoñer dunha técnica de
orientación laboral do Servizo Pú-
blico de Emprego de Galicia nas
oficinas dos servizos sociais co-
munitarios do Concello de Mon-
dariz, mais seguirán tendo acceso
a este servizo de competencia
autonómica a través da oficina de
emprego de Ponteareas.

A técnica de orientación laboral

de Mondariz é un posto subven-
cionado pola Xunta de Galicia
desde 2016, no marco dun con-
venio de colaboración entre os
concellos de Mondariz e Monda-

Mondariz seguirá tendo acceso á
orientación laboral

N
o marco do Plan Con-
cellos 2021 e cun in-
vestimento superior

aos 125.000 euros, o Concello
de Mondariz iniciou as obras de
pintado de sinalización horizon-
tal no centro urbano e nalgúns
cruzamentos perigosos de varias
parroquias, así como obras de
mellora de accesos e canaliza-
cións en barrios como Coto Ri-
beiro e Arnela (Riofrío), Outeiro
da Cruz e costa da Carrapita
(Queimadelos) e A Chouteira
(Lougares). Tamén actuouse

sobre o asfaltado da rúa Ramón
e Cajal, no centro urbano de

Mondariz e comercialmente moi
transitada.

Melloras das vías públicas en Mondariz

A
marcha Sestelo-Clásica Ál-
varo Pino terá lugar o vin-
deiro 22 de maio e

congregará a ciclistas chegados
de todos os puntos da península.

O gran fondo cicloturista re-
pite este ano percorrido. 110
quilómetros, con saída e chegada
a Ponteareas, cun tramo inicial
neutralizado e o resto a veloci-
dade libre, reagrupando aos co-
rredores nos avituallamentos da
Cañiza e Covelo tentando así

evitar a dispersión. A marcha
pasará por 7 concellos (Pontea-
reas, Mondariz Balneario, Mon-
dariz, Covelo, Cañiza, As Neves
e Salvaterra), terá máis de 2.000
metros de desnivel acumulado
nun percorrido esixente pero
asumible, e pasará por 3 altos
de montaña.

Os organizadores, Plan C, es-
timan este ano unha participa-
ción de 500 corredores/as tras
o éxito da pasada edición. 

A Sestelo-Álvaro Pino está
patrocinada por Grupo Sestelo e
Grupo Asegurador Lynalfa e conta
co apoio e coa colaboración do
Concello de Ponteareas, da De-
putación de Pontevedra e o GDR
Condado Paradanta.

A Marcha Cicloturista Sestelo-Clásica
Álvaro Pino percorrerá a comarca

Arbo, Crecente, Melgaço, A Cañiza e As Neves asinan un
protocolo de cooperación para crear a “Eurocidade do Miño”

O
sábado, 23 de abril, no
Concello de Arbo asi-
nouse o PROTOCOLO DE

COOPERACIÓN entre os alcaldes
de Arbo, Horacio Gil, As Neves,
Xose Rodríguez, Crecente, Julio
César, A Cañiza, Luís Piña (Muni-
cipios situados no sur de Galicia;
na provincia de Pontevedra) e
Melgaço, Manoel   Batista (dis-
trito de Viana do Castelo), para
iniciar o proceso de creación da
“Eurociudad do Miño”.

Un acto que tivo lugar no Sa-
lón de Plenos do Concello de
Arbo, ás 12:00 horas, e que
contou coa presenza dos rexedores
fronteirizos e  representantes de
diferentes institucións galegas.

As autoridades resaltaron a pro-
ximidade xeográfica así como as
afinidades culturais, históricas e

económicas existentes entre estes
Concellos.

A “Eurociudad do Miño” terá

unha zona de influencia directa
de 30.000 persoas, sen contar o
fluxo indirecto das zonas máis

poboadas de Galicia, como Vigo,
Pontevedra e Ourense, entre outras
grandes poboacións do sur da
comunidade. 

“A cooperación transfronteiriza
é un dos medios máis eficaces
para a aproximación das poboa-
cións fronteirizas, suprimindo as
dificultades que implican todas
as fronteiras e fomentando o de-
senvolvemento económico, social
e cultural destas rexións”.

“Esta 5ª  eurociudad permitirá
aproveitar e maximizar os recursos
endóxenos de cada zona e con-
tribuirá á eliminación das liñas
fronteirizas ademais de axudar
ao desenvolvemento do principio
de cidadanía europea”.

D
ado o éxito do primeiro
certame fotográfico con-
vocado no ano 2021, o

Concello de Arbo, organiza para
o 2022 o II Certame Fotografico
“Arbo, Vila da Lamprea – LXII
Festa da Lamprea”

Este concurso enmarcado den-
tro das actividades de promoción
da Festa da Lamprea, pretende
atraer visitantes ao municipio e
que coñezan os atractivos turís-
ticos que ofrece, e que sexan os
propios visitantes os que conten

a través do seu obxectivo a súa
experiencia.

A temática é libre, sempre que
estea vinculada directamente cos
valores turísticos, patrimoniais,
naturais, socioculturais, ambien-
tais….. de Arbo Os que desexen
participar no certame, deberán
enviar as fotografías ao correo
electrónico oficinas.concellodear-
bo@gmail.com Prazo límite de
presentación é ó 10 de xuño e a
votación será entre os días 14 e
20 de xuño.

II Certame fotográfico “Arbo, Vila da
Lamprea – LXI Festa da Lamprea”
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O
Concello de Covelo vén
de solicitar a súa adhe-
sión á Rede de Dinamiza-

ción Lingüística para traballar pola
defensa e emprego da lingua ga-
lega en tódolos ámbitos, educati-
vos, socioceonómicos, culturais,
administrativos, beneficiándose de
novas ferramentas de sensibiliza-

ción e posta en valor.
Nos últimos anos, o goberno

municipal aprobou e implementou
unha ordenanza para o impulso
social da lingua galega con acti-
vidades de dinamización e sub-
vencionou libros e publicacións
destinadas ao estudo e actualiza-
ción da toponomia no concello.

Covelo solicita adhesión na Rede
de Dinamización Lingüística

N
o marco do plan de posta
en valor e mellora dos es-
pazos públicos municipais,

o Concello de Covelo executou refor-
mas e obras de mantemento en tres
casas e centros culturais. Financia-
das con fondos propios a través do
Plan Concellos da Deputación, o
Concello destinou 37.226,66€.

Neste mes o Concello actuou na
mellora da drenaxe e peche perimetral
da casa social de Baldomar e realizou
obras de mantemento na casa cultural
de Prado e na da Bugariña.

40.000€ para mellorar as casas
culturais de Covelo

O
Concello Arbo repartiu 50 novos compos-
teiros individuais solicitados a SOGAMA e
que foron distribuídos no recinto do Punto

limpo, por parte de Raimundo Rodríguez Guntín,
Concelleiro de Medio Ambiente e Medio Rural. 

O alcalde do Concello de Arbo, destacou o
gran exito do programa de compostaxe, “en total
o Concello de Arbo, leva repartido 170 compos-
teiros, 50 no  ano 2020 o e no ano 2021 un total
de 120 , e dado a demanda que existia procedeuse
a pedir unha nova partida, o que fan un total de
220 composteiros dende o comezo da Campaña”

Arbo reparte 50 composteiros

O
Concello do Covelo exe-
cutará o proxecto de
acondicionamento de

accesos e camiños en Barcia de
Mera, Godóns, Prado da Canda e
San Salvador de Prado.

Financiado con fondos propios
a través do Plan Concellos da De-
putación de Pontevedra supón un

custo total de 78.770,50€. Para a
execución das obras será preciso,
entre outros traballos, realizar mo-
vementos de terras, excavacións
de desmonte, demolición de pavi-
mento antigo, mellora de drenaxes
e instalacións de salvacunetas
como no caso do tramo na rúa da
Bouza en Prado da Canda.

Covelo inviste 79.000€ 
en accesos e camiños

O
venres 13 de maio Covelo entregará 25
composteiros máis que se suman aos 100
entregados en anteriores campañas. Nese

mesmo acto tamén se desenvolverá o curso de for-
mación para un correcto uso optimizando así os
recursos para obter o mellor compost. O curso du-
rará unha hora e comezará ás 18:30 horas no edi-
ficio multiúsos. 

O Concello informa que quedan poucas unidades
e lembra que as persoas interesadas deben solici-
talas nas oficinas municipais ata o luns 9 de
maio. Os únicos requisitos son residir en vivendas
unifamiliares que dispoñan de horta ou xardín,
estar empadroados/as,   non ter participado nos
programas anteriores e ter gañas de aprender e
de vivir en equilibrio coa súa contorna natural.

Entrega de 25 novos composteiros

X
a está aberto o prazo de
inscrición para o curso de
xardinería, que contará

cunha parte teórica e outra prác-
tica cun total de 50 horas reparti-
das en 10 xornadas para capacitar
nesta materia a 10 alumnos. A
inscrición deberá realizarse nas
oficinas municipais ou a través da
sede electrónica do Concello. 

Do 18 ao 31 de maio, de 9 a 14
horas o alumnado de xardinería
estudará e ademais porá en práctica
os seus coñecementos arranxando
e embelecendo a contorna da fonte

da ponte de entrada á Covelo. 
Impartiranse coñecementos de

poda, plantación, coidados, man-
temento de xardíns, manexo de
maquinaria e ferramenta e pre-
vención de riscos laborais, entre
outros contidos. Os coñecementos
adquiridos e o diploma obtido
terase en conta nas sucesivas
bolsas de emprego do Concello.

O concello realizará arredor
de sete cursos no 2022 sumando
un total de 36 cursos de formación
nas seis edicións do Plan de For-
mación de Covelo. 

Curso de xardinería do VI Plan
de Formación de Covelo 
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A
s operadoras de telefonía
móbil Telefónica, Vodafone
e Orange anunciaron que

durante as próximas semanas re-
alizarán na Cañiza o proceso de
implantación dos servizos de te-
lefonía móbil de nova xeración,
4G e 5G, sobre as bandas de 800
e 700 MHz, respectivamente, para

unha mellor e maior cobertura e
alta velocidade de conexión. 

Para garantir a compatibilidade
da nova tecnoloxía coa televisión
dixital terrestre (TDT), Llega700
é a entidade posta en marcha
polos operadores para solucionar
calquera afectación na recepción
do sinal de televisión. 

A Cañiza terá conexión 4G e 5G 

C
umprindo co disposto no
Convenio de Adhesión
en materia de preven-

ción de incendios forestais, du-
rante este mes de abril dende o
Concello da Cañiza se enviaron
máis de 550 dilixencias de noti-
ficacións aos titulares de propie-
dades nas parroquias de Petán,

Couto, Luneda, Franqueira e A
Cañiza para recordar a obriga de
limpeza das parcelas. 

Os titulares das parcelas afec-
tadas nas parroquias de Achas,
Parada, Oroso e Valeixe (conside-
radas priorizadas) xa foron infor-
mados nunha primeira fase. En
total foron 1.831 parcelas.

Prevención de incendios na Cañiza 

I
niciouse ata o 30 de abril o
proceso de inscrición para
obter o certificado SICTED

de calidade turística para todas
aquelas empresas de Ponteareas,
así como de todo o Condado-Pa-
radanta, que queiran obter este
certificado.

Esta iniciativa está promovida

pola Secretaría de Estado de Tu-
rismo (SETUR) co apoio da Fe-
deración Española de Municipios
e Provincias (FEMP) e xestionada
na contorna polo GDR Condado-
Paradanta. Na actualidade son
46 negocios, cinco deles de Pon-
teareas, os beneficiados con este
selo de calidade. 

Selo SICTED no 
Condado-Paradanta

A
XXIX Feira do Requeixo e
do Mel pasará á historia
como a máis visitada. Mi-

lleiros de persoas de distintas
partes de Galicia e tamén das ve-
ciñas localidades portuguesas de
Monção e Melgaço ateigaron o
16 e 17 de abril o centro das
Neves para disfrutar desta festa
gastronómica, musical, cultural
e tamén deportiva.

Entre os eventos realizados
destacaron o 'IV TTR de bádmin-
ton', e a 'Andaina do Requeixo e

do Mel', na que participaron
preto de cen persoas. Tamén par-

ticiparon o Guadi Galego, a Coral
Santa Mariña e 'Paraiso Canto'.

As Neves celebrou a XXIX Feira do
Requeixo e do Mel

O
BNG de Crecente criticou
que os gobernos do PP e
na Xunta de Galiza evitan

informar sobre a posible implan-
tación deste novo parque agrofo-
restal no concello de Crecente.
Consideran como "prácticas caci-
quís" a falta de información e o
escurantismo por parte dos "po-
pulares", xerando malestar e des-
confianza na veciñanza. 

Co fin de clarexar o que suporá
para a veciñanza o polígono agro-

forestal de Mandelos, o pasado 19
de marzo o BNG organizou un
acto informativo no auditorio mu-
nicipal de Crecente, na que parti-
ciparon Benigno López, portavoz
do grupo municipal do BNG, a de-
putada nacionalista María Albert,
e o Responsable Comarcal do BNG
do Condado-Paradanta, Mauro Chi-
vite, os cales acusaron os plans
do PP de privatizar este parque e
que a Xunta estaría "exercendo de
intermediaria dunha empresa".

Denuncian "caciquismo" na
promoción do parque de
Mandelos en Crecente

N
o Pleno Extraordinario
do 28 de abril apro-
bouse o Convenio de

colaboración entre o Concello da
Cañiza e a Deputación de Ponte-
vedra para a execución da recu-
peración da Ponte das Achas cun
importe de 411.015,58€, dos
que están subvencionados polo
organismo provincial o 70%, un
total de 287.710,91 €. 

A execución deste proxecto

dará resposta a unha
reivindicación das ve-
ciñas e veciños das
Achas e da Cañiza que
leva enriba da mesa
máis de 30 anos. O
Concello asume con
fondos propios o 30%
restante, un total de 123.304,67€
distribuídos en dúas anualidades.
Ademáis da recuperación da ponte
románica de Achas, a Deputación

recuperará a súa contorna, un
total de 560 metros que coincide
con todo o tramo vello da estrada
provincial EP-5002.

A Cañiza recuperará a antiga Ponte das Achas
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O
Concello do Porriño levou
a cabo obras de acondi-
cionamento da fonte de

San Sebastián para evitar, na me-
dida do posible, posibles focos de
contaminación que afectaban á
calidade da auga e causaban rei-
terados cortes de subministro. 

As obras consistiron na cana-
lización do caudal no tramo do
nacente ata o grifo para impedir
filtracións contaminantes e na
construción dunha arqueta na en-
trada da mina para a conexión da
auga non potable coa rede de
pluviais. 

Restablecida a Fonte de 
San Sebastián no Porriño

O
alcalde do Porriño, Ale-
jandro Lorenzo, e a
concelleira, Antía Ca-

rrera, participaron na celebra-
ción do Día Internacional do
Pobo Xitano do CEIP da Ribeira,
en Torneiros. Como cada 8 de
abril, conmemórase o Primeiro
Congreso Mundial Romaní-Xi-
tano que tivo lugar en Londres,
no ano 1971, e no que se insti-
tuíu a bandeira e o himno xi-
tano. O programa de actuacións

foron lecturas de poemas de
Lorca, exposicións dos seus va-

lores e principios, música e
baile. 

O Porriño súmase á celebración de Día do
Pobo Xitano

O
alcalde do Porriño, Alejandro Lorenzo, e
a presidenta do Círculo Recreativo Cultu-
ral, Sonia Doval, asinaron a renovación

da colaboración anual entre ambas entidades. En

base ao convenio formalizado, o Concello aportará
20.000 euros para o desenvolvemento de activi-
dades culturais programadas conxuntamente que
se levarán a cabo nas instalacións do CRC.  

Renovada colaboración co Círculo Recreativo Cultural
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A
XIX edición do Festival de
Cans foi presentado no To-
rreiro das Estrelas. Esta edi-

ción se celebrará do 17 ao 21 de
maio cos desfiles de chimpíns e cos
concertos gratuítos en lugares em-
blemáticos como o Torreiro de Cans. 

Durante 4 días, terán lugar preto
de 40 actividades, dende proxeccións
a roteiros, máis dunha vintena de
concertos, exposicións ou coloquios. 

O seu director, Alfonso Pato deu
a coñecer tres dos pratos fortes desta
edición, como serán o coloquio na
leira co cineasta Daniel Monzón, o
concerto no Espazo Estrella Galicia
da Leira do Río, de Amparanoia e a

apertura do certame, que será co
primeiro capítulo de Rapa, a última

serie dos creadores da exitosa Hierro,
dirixida por Jorge Coira.

Presentación da XIX edición do Festival de Cans 

O
Porriño recibirá os días 4, 5, 6 e 8 de maio, a
visita da unidade móbil de “Coidados porta a
porta”, a iniciativa da Xunta de Galicia para

achegar aos maiores de 55 anos as consultas de audio-
loxía, podoloxía e estimulación da memoria. 

Profesionais sanitarios atenderán as consultas básicas
e realizarán exploracións e valoracións nestas tres espe-
cialidades.

Cabe destacar que é un servizo gratuíto pero que
require cita previa. Todas aquelas persoas que queiran
facer uso deste servizo deberán solicitar cita no teléfono
622 748 283 ou a través do correo electrónico coidados-
portaaporta.politicasocial@xunta.gal . 

A unidade móbil estacionará no aparcamento da
Piscina Municipal. 

Os “Coidados Porta a Porta”
chegan ao Porriño en maio

A
Comunidade de Montes Veciñais en
Man Común de Atios emitiu un co-
municado na que cualificou de “in-

dignidade democrática e autoritarismo” e
dun “ataque directo aos veciños da parro-
quia de Atios”, as actitudes tanto do al-
calde do Porriño, Alejandro Lorenzo, como
do concelleiro (PP) Ramón Porto co res-
pecto á presentación do recurso contra a
sentenza da Audiencia Provincial que rati-
fica a titularidade comunal das canteiras

de Atios.
Toda vez agradeceron o apoio dos demais

grupos municipais, os comuneiros de Atios
declararon como “persoas non gratas”
tanto ao alcalde Lorenzo como aos membros
do Grupo Municipal do PP e que “non me-
recen a confianza dos veciños de Atios”. A
Comunidade de Montes tamén criticou a
actitude do letrado do Concello, Víctor
Guardado, por recorrer esta sentenza “para
desmontar a identificación histórica do

monte Carrascal e Laxedo” e pretender
“facer o mesmo deslexitimando o deslinde
acadado entre as comunidades de montes
de Atios e Budiño”

Pola súa banda, o Concello do Porriño
advertiu que colocar carteis publicitarios
na rúa fora das zonas habilitadas e sen
permiso está prohibido. As sancións por
incumprir esta norma van dende os 751
euros ata os 1.500 euros, podendo chegar
aos 3.000 euros en caso de reincidir.

O goberno municipal porriñés colocou
como referencia a  “Ordenanza municipal
reguladora de convivencia cidadá, limpeza
de vías públicas e recollida de residuos”,
aprobada en 2010. 

Polémica entre o Concello do Porriño e a
Comunidade de Atios pola titularidade das canteiras
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Louriña

O
concello de Salceda
creará unha bolsa de
traballo de operario/a,

cuxo fin é a substitución de va-
cantes, ausencias ou enfermi-
dades ou outras circunstancias
temporais en réxime funciona-
rial.

Os servizos prestaranse en
función das necesidades que
se queiran cubrir e dependendo
da organización e funciona-
mento da área de urbanismo e
obras establecidas nas seguintes
funcións: tarefas de mantemen-
to e conservación (albanelería,
mecánica, pintura, xardinería)
das instalación municipais e

mobiliario público; bacheado
de camiños; reformas e peque-
nas construción municipais;
desbroce e limpeza de vías e
espazos públicos; calquera ou-
tra, propia da súa capacitación
profesional, e vinculada co eido
competencial no que se inte-
gre.

As presentes bases estarán
expostas ao público, no Taboleiro
de Anuncios da sede electrónica
municipal durante o prazo si-
nalado para a presentación de
instancias, publicando un anun-
cio da convocatoria no Boletín
Oficial da Provincia de Ponte-
vedra (BOPPO).

Bolsa de traballo para
operario en Salceda

O
concello de Salceda de
Caselas, a través da súa
Concellería de Emprego

e Formación, solicitou á Xunta de
Galicia o obradoiro dual de em-
prego “Rehabilita Salceda” a tra-
vés da convocatoria
correspondente a este ano 2022.

Dentro deste obradoiro se le-
varán a cabo as seguintes accións
formativas: Operacións auxiliares
de revestimentos continuos en
construción; Fábricas de albane-
lería; Operacións auxiliares de
albanelería de fábricas e cubertas;
Revestimentos con pastas e mor-
teiros en construción. Estas ac-

cións formativas suman un total
de 750 horas que se complemen-
tarán coas 870 horas de prácticas
coas que contará o alumnado
para adquirir experiencia laboral

durante a súa formación.
A subvención solicitada á Xunta

de Galicia para a realización do
obradoiro “Rehabilita Salceda”
ascende a 508.465,20€. 

Salceda solicita á Xunta obradoiro 
de emprego

B
aixo o lema “O concello
escoita”, o 25 de abril
deron comezo no centro

cultural da parroquia da Picoña
a primeira dunha serie de xun-
tanzas que o equipo de go-
berno de Salceda de Caselas
pretende levar a cabo por
todas as parroquias do conce-

llo para atender e achegar so-
lucións viables ás inquedanzas,
queixas e suxestións dos veci-
ños.

Despois do inicio na parroquia
da Picoña, continuaron as char-
las o martes 26 na parroquia de
Parderrubias e o venres 29 no
barrio de A Feira. 

Salceda inicia xuntanzas 
nas parroquias

O
s Concellos de Salvate-
rra de Miño, Salceda de
Caselas e As Neves

veñen de presentar ante a Secre-
taría Xeral de Igualdade da Xunta
de Galicia un Programa conxunto
pioneiro na promoción da igual-
dade e prevención da violencia
de xénero destinado a mulleres
dos tres municipios, que suman
mais de 23.000 habitantes, e cun
valor de 12.000€.

O Programa, que espera unha
participación de 80 mulleres como
mínimo,  contempla asesoramen-
to, orientación e apoio psicoló-
xico, xurídico e laboral especia-
lizado e personalizado para as
participantes e con talleres e ou-

tras actividades formativas des-
tinadas a reforzar a autoestima,
o benestar e a calidade de vida
das participantes así como o seu
empoderamento e mellora da par-
ticipación en todos os eidos. De

feito, a promoción da inserción
laboral das mulleres a través de
ferramentas formativas, recursos
e mediación é outro dos obxec-
tivos que se marca esta ambiciosa
actuación conxunta.

Salvaterra, Salceda e As Neves únense
pola igualdade de xénero



FORO A PENEIRA | Maio de 202214

Baixo Miño

E
n menos de 24 horas que-
daron esgostadas as 25
prazas ofertadas para par-

ticipar na terceira ruta ornito-
lóxica “Voando nas Rías Baixas”
polo Parque Natural Monte
Aloia en Tui, organizado pola
Deputación de Pontevedra en
colaboración con SEO Birdlife. 

A camiñada de balde desen-
volverase o 8 de maio polo
Parque Natural Monte Aloia- Tui
estará conducida por dúas expe-
rimentadas persoas guías orni-
tolóxicas de SEO Birdlife Ponte-
vedra. Da súa man, as e os par-
ticipantes descubrirán algunhas
das especies que se atopan neste

espazo protexido. 
Despois desta terceira ruta,

o resto das andainas continuará
en xuño, coa camiñada polas
Brañas de Xestoso (Silleda, For-
carei) o día 19, mentres que o
10 de xullo celebrarase a acti-
vidade na Serra do Suído (Coto-
bade-A Lama- Beariz-Fornelos-
Covelo). A seguinte actividade
terá lugar o 6 de novembro na
Enseada de San Simón (Redon-
dela-Soutomaior-Pontevedra-Vi-
laboa). A derradeira andaina
será o 18 de decembro nunha
ruta pola Desembocadura do
Río Lérez e o Intermeal Comba-
rro-Lourido (Poio-Pontevedra)

Esgotadas as prazas para
"Voando Rías Baixas" no Aloia 

O
mércores 4 de maio co-
mezará a XVIII edición
do Festival Internacional

de Cinema de Tui, Play-Doc. O co-
fundador e Director Executivo do
festival, Angel Sánchez, presen-
tou no Teatro Municipal tudense
os contidos principais da progra-
mación así como os títulos das
películas galegas que se poderán
ver no certame.

Sánchez estivo acompañado por
polo alcalde do Concello de Tui,
Enrique Cabaleiro; a deputada pro-
vincial María Victoria Alonso, e o
director de AGADIC, Jacobo Sutil. 

Play-Doc ofrecerá unha ampla
selección da produción máis re-
cente, con 14 títulos de cineastas
de recoñecido prestixio interna-
cional e tamén de novos nomes,
que demostra unha vez máis a ri-
queza, variedade e continua efer-
vescencia do cinema galego actual,
destacando as de Lois Patiño,
Diana Toucedo, Carla Andrade,
Andrés Goteira, Lucía Estévez,
David Varela, Nerea Barros, David

Vázquez, Oliver Laxe, Alejandro
Rodríguez e Fernando Areal.

Ademais, fóra de competición,
Play-Doc abrirá a súa sesión inau-
gural coa película dirixida por Lois
Patiño e Matias Piñeiro, Sycorax,
tras a súa estrea mundial na pasada
Quincena de Realizadores do Fes-
tival Internacional de Cinema de
Cannes e que terá a estrea galega
no festival de cinema de Tui.

Tamén presentará catro retros-
pectivas inéditas en España: a
da realizadora da antiga Alemaña
oriental Helke Misselwitz; do pres-
tixioso fotógrafo da Magnum e

cineasta norteamericano Danny
Lyon; do realizador norteamericano
Richard P. Rogers; e do cineasta
portugués Antonio Campos. 

A sección competitiva de lon-
gametraxes desta edición está
composta por cinco títulos, todos
en estrea española, destacando
o cineasta francés Arnaud des
Pallières, do realizador de orixe
chinesa Zhengfan Yang, o dúo
de realizadores belgas Olivia Ro-
chette e Gerard-Jan Claes, o di-
rector alemán Philip Scheffner e
o novo realizador portugués Raul
Domingues.

En marcha a XVIII edición do Festival
Internacional de Cinema

O
s días 7 e 8 de maio celébrase no Parque Natural do Monte
Aloia en Tui o Trail do Aloia, un evento que forma parte
do calendario de probas  deportivas da Eurocidade Tui-Va-

lença e do Pontevedra Trail League.  Máis de 500 persoas partici-
parán nesta actividade na que o sábado pola tarde competirán as
categorías infantís e xa o domingo as categorías absolutas.

Trail do Aloia, o 7 de 8 ne maio
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Baixo Miño

A
s operadoras de telefonía
móbil Telefónica, Voda-
fone e Orange implanta-

rán  en Oia os seus servizos de
telefonía móbil de nova xera-
ción 4G e 5G, sobre as bandas
de 800 e 700 MHz, respectiva-

mente, para que a veciñanza
poida contar con conexión
móbil de alta velocidade. 

Tamén estará operativo o ser-
vizo “llega700” para resolver
calquera problema de xeito gra-
tuíto. 

Oia contará coa nova xeración
4G e 5G 

O
Concello de Tomiño leva
apostando polos com-
posteiros comunitarios

nos núcleos urbáns e individuais
nas vivendas rurais, co Plan Revi-
taliza da Deputación de Ponteve-
dra. En 2021 xestionáronse nos 16

Centros de Compostaxe Comunita-
ria (CCC) 159 toneladas de biorre-
siduos e restos vexetais. 

Unhas 2.000 vivendas do rural
tomiñés (das 5300 que hai) xes-
tionan o seus biorresiduos me-
diante un composteiro individual,

o que representa outras 388 to-
neladas de biorresiduos que non
son depositados no colector verde.
A partir do mes de xuño do 2021,
cando se puxo en marcha o sis-
tema de préstamo de biotritura-
doras, recibíronse 33 solicitudes.

N
o marco das actividades do 8M, o Con-
cello da Guarda presentou este 27 e 28
de abril no Salón de actos do IES A San-

griña e no Centro Cultural sendas charlas realiza-
das pola activista Amelia Tiganus, no que tamén
presentou o seu libro “La revuelta de las Putas”.

Amelia Tiganus é una activista feminista
abolicionista, nada o 11 de marzo de 1984 en
Galati, Rumanía. Vive en Euskadi, a súa xanela
ao mundo desde a que puido reconstruír a súa
vida e renacer despois de ter sido explotada se-
xualmente durante cinco años no Estado español. 

Charla e presentación de libro da activista
Amelia Tiganus 

C
orreos presentou no Salón de Plenos do
Concello da Guarda o selo dedicado ao
Monte Santa Trega, da serie filatélica Na-

tureza. Ao acto de presentación asistiron o al-
calde da Guarda, Antonio Lomba, e a directora de
Relacións Institucionais e Filatelia de Correos,
Leire Díez.

Este selo ten un valor facial de 2’70 euros e
conta cunha tirada de 135.000 exemplares. Data
de emisión: 21/04/2022 • Soporte: Estucado, en-
gomado, fosforescente Impresión: Offset. Tamaño:
74,6 x 28,8 mm. Efectos en prego: 15 selos.

Correos presentou o selo dedicado ao
Monte de Santa Trega

D
urante o mes de abril
desenvolveuse na
Guarda a II Ruta do

Libro, coa pretensión de premiar
o consumo de libros nas nosas
librerías coa entrega dun agasa-
llo na Biblioteca Municipal, con-
sistente nunha lámpada de
lectura, para aquelas persoas
que xuntaran un gasto igual ou
superior a 30€ en libros. 

A campaña foi completada
coa edición de tres audiovisuais
de curta duración, distribuídos
nas nosas redes sociais cos que
quixemos deixar constancia da
importancia do libro como base
da cultura e do coñecemento,
os gustos dos lectores guardeses
e a ampla oferta de libros que
se poden atopar nos establece-

mentos da nosa localidade. Así
mesmo realizouse unha enquisa
entre os participantes que va-
loraron positivamente a inicia-
tiva e aportaron novas ideas
para facela medrar en vindeiras
ocasións. 

Remata a II Ruta do Libro
2022 da Guarda

A
tempada de rapas das
bestas comezou en Oia co
tradicional curro da Valga

o domingo 8 de maio. En total,
estímase que arredor duns 300
cabalos participarán este ano.

Despois do da Valga, que abre
a tempada, en Oia desenvolve-
ranse os curros de Torroña (5 de
xuño) e Mougás (12 de xuño).
O Concello lembrou da prohibi-
ción de realizar acampadas.

Aberta a tempada de curros en Oia

Tomiño xestionou 159 toneladas de
biorresiduos desde 2021



Como presidente do Fondo Ga-
lego de Cooperación, Vde. visitou
en febreiro os campamentos de
refuxiados sahauraís en Tinduf.
Tomando en conta a "nova era"
de Pedro Sánchez nas relacións
con Marrocos, qué impresións
tivo durante esta visita e cómo
observa a situación do pobo sa-
harauí? 

Na semana que estivemos alí,
por unha banda, observamos unha
xente estremadamente hospita-
laria, orgullosa do seu pasado
como pobo nómada pero cunha
'espiña clavada' polo abandono
sufrido durante moitos anos por
parte de España e o seu posicio-
namento ambiguo sobre a causa
saharauí. Un posicionamento que,
cando voltamos, desafortunada-
mente xa non era tan ambiguo
ante a evidencia de que o goberno
español se aliñou coas posicións
de Marrocos. Eu, que son do mes-
mo partido que o goberno do Es-
tado, síntome triste, enfadado,
decepcionado por esta actitude.
En Tinduf reuninme co presidente
saharauí Ibrahim Ghali, lle co-
mentei que estaba asombrado
pola hospitalidade dos saharauís,
de estar en medio do deserto e
que os nenos saudabanme camiño
da escola. Parecían xente da túa
familia. A sensación que teño é
que abandonamos a esa familia.
A Fronte Polisario emitiu recen-
temente un comunicado no que
suspendía temporalmente as
súas relacións co goberno espa-
ñol. Durante a súa estancia en
Tinduf, xa se preveía esa sensa-
ción de ruptura? 

Estabamos ilusionados de que
por fin puidera facerse ese refe-
réndum de Nacións Unidas sobre
o Sáhara que leva pendente desde
1991. Por tanto, non nos espera-
bamos este xiro por parte do go-
berno español. Non estamos de
acordo con esta postura. Creo
que é un erro. Dende o Fondo
Galego fixemos unha moción por

parte dos Concellos membro no
que lle pedimos ao Estado que
repense esa postura.
Temos tamén o asunto dos refu-
xiados ucraínos. Hai algún caso
de acollida en Nigrán?

Si, de acollida a nivel familiar.
Hai aproximadamente unha ducia
de refuxiados ucraínos en Nigrán.
Os casos que coñecemos son de
ucraínos con familia ou con co-
ñecidos aquí. Están facendo con-
nosco as súas actividades depor-
tivas, culturais e educativas. Dá-
moslle axuda alimentaria, educa-
tiva, psicoloxica e sanitaria. En-
tendo a solidariedade da xente
pero cando estamos ante casos
de refuxiados por unha guerra
hai que ser un pouco máis 'fríos'.
Aquí todo o mundo traía ucraínos
pero todo este proceso require
organización. Porque logo pasan
situacións como a que sucedeu
aquí cunha familia en Nigrán na
que teño constancia de que aos
tres días de traer aos refuxiados
botáronos da casa porque non os
aguantaban. Porque son xente
que teñen moitos problemas, ve-
ñen dunha guerra, escaparon e
deixaron familia alí. Tamén pedi-
mos á Administración Autonómica
que se apure un pouco en canto
á xestión. Propuxemos á Xunta

de Galicia a Residencia de Patos
con 200 prazas con todos os ser-
vizos e, logo de aprobalo, ninguén
se puxo en contacto connosco. 
Acaba de ser nomeado como de-
legado e representante do Xeo-
destino Vigo-Baixo Miño. Qué
implica para Nigrán este no-
meamento?

Basicamente dar continuidade
a este proxecto. Tócanos a presi-
dencia por un ano, antes estaba
en Mos. Somos 14 alcaldes, cun
consenso orientado a que os
nosos destinos turísticos sexan
máis apetecibles e seguros, sempre
coa intención de darnos a coñecer
fóra de Galicia.
Nigrán forma parte do itinera-
rio do Camiño Portugués da
Costa. De cara a este Xacobeo
21-22, qué expectativas ten o
Concello en materia de acollida
de peregrinos e turistas?

A temporada vai ser boa. Foi
boa tamén durante os anos de
pandemia pero agora creo que
será mellor porque o destino Ni-
grán e Rías Baixas vendese por sí
só; o clima e as praias son boas,
o medio natural e a gastronomía
son apetecibles e a acollida dos
veciños aos visitantes sempre é
fraternal. O Camiño de Santiago
é un activo máis porque obser-

vamos que veñen centenares de
peregrinos que pasan por Nigrán,
coñecen a nosa paisaxe e tamén
consumen aquí.

Consorcio da Zona Franca e o
Porto do Molle. Como repercuten
en Nigrán?

En tódolos sentidos dun xeito
que está cambiando o noso punto
de vista económico, porque hai
4.000 persoas traballando en
Porto do Molle, moitas delas de
Nigrán e do seu entorno. Sabemos
que son empresas tecnolóxicas
pero tamén teñen o seu compo-
ñente social e comercial como o
Centro Comercial Nasas Nigrán
que está en fase de desenvolve-
mento e que dará case 500 novos
empregos. Tamén está pendente
de licenza un Centro de Maiores;
está avanzando o sector da res-
tauración, cunha construción dun

novo hotel. Por tanto, economi-
camente para Nigrán danos unha
estabilidade que non tíñamos a
nivel de ingresos e de emprego.
Porto do Molle é presente e futuro
de Nigrán. 
O seu partido ten actualmente
maioría absoluta no Consorcio
Municipal. Qué expectativas ten
de cara aos comicios municipais
2023?

Eu teño boas expectativas. Sem-
pre lle digo aos concelleiros que
nós estamos en campaña dende o
día seguinte de gañar as últimas
eleccións. É o meu traballo, non
podo pensar que vou a poñerme
en contacto directo cos veciños a
partir do mes de outubro de 2022
porque senón sería un fracaso.
Nós seguimos coa nosa forma de
xestionar; estar cerca da xente na
rúa todos os días, tentar seguir
sendo un grupo moi compacto
para transmitir confianza, que o
Alcalde e a Corporación están cos
veciños todos os días do ano.
Cautos sempre, cos pés no chan
porque os candidatos que se pre-
senten supoño que tamén terán
as mesmas expectativas. 
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"O Porto do Molle é o presente
e o futuro de Nigrán"

Juan A. González | Alcalde de Nigrán

A
lcalde do Concello de Nigrán desde 2015,
Juan A. González (PSdeG-PSOE) observa con
optimismo o desenvolvemento deste muni-

cipio do Val Miñor. Paralelamente, e como presi-

dente do Fondo Galego de Cooperación e Solida-
riedade, o rexedor nigranés estivo recentemente
nos campamentos de refuxiados saharauís en Tin-
duf (Alxeria). 

"O Porto do Molle está 
repercutindo en tódolos
sentidos dun xeito que 
está cambiando o noso

punto de vista económico"

Por Roberto Mansilla Blanco
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Foro A PENEIRA do Alto Minho

A
Semana Académica do
Instituto Politécnico de
Viana do Castelo (IPVC)

já tem data marcada e promete
“recuperar as tradições académi-
cas e do Alto Minho”. A garantia
foi deixada pelo presidente da
Federação Académica do IPVC,
André Neves, que desafia os es-
tudantes a participarem nas inú-
meras atividades previstas de 13
a 19 de maio. Concertos para
todos os gostos, Missa de Fina-
listas, Cortejo e Serenata são al-
guns dos destaques da Semana
Académica que promete “ser di-
ferente”.

“Vamos fazer história juntos?”
é o repto lançado pela Federação
Académica do IPVC. Depois de
se ter conseguido realizar a Re-
ceção ao Caloiro, a evolução
pandémica piorou e a confirma-
ção da possibilidade de se realizar
a Semana Académica já chegou
mais tarde. “Para nós, organiza-
ção, a responsabilidade é mais
acrescida. Agora tudo estabilizou,

mas temos que manter a segu-
rança dentro do recinto e há
medidas que temos que cumprir”,
assegura o presidente da Fede-
ração Académica do IPVC, André
Neves, enaltecendo a adesão dos
ex-alunos. “Dois anos depois va-
mos retomar as tradições e é
engraçado que temos estudantes
que não viveram a Semana Aca-
démica e acabaram por tirar este
período de férias para viver a
sua última Semana Académica”,
adianta André Neves, citado em
comunicado, mostrando-se “feliz”
por ter este retorno dos ex-alu-

nos.
A 34.ª edição da Semana Aca-

démica do IPVC, cujo recinto
será nos jardins do forte de San-
tiago da Barra, contará com no-
mes da música nacional como
Quim Barreiros, Karetus, Ivandro
e Lon3r Johny.

A semana começa na Igreja
da Senhora da Agonia com atua-
ção da Hinoportuna, com a tra-
dicional Serenata, pelas 23:30,
na sexta-feira. Nessa noite, o
recinto abre às 01 hora com
atuação dos Supa Squad e do Dj
Pedro Pereira.

Semana Académica, Viana quer
recuperar tradições

A
s principais ruas, praças e
largos do Centro Histórico
de Viana do Castelo vão

voltar a viajar ao passado no
próximo mês de junho, com a re-
alização da XIII edição da Feira
Medieval, após a interrupção de
dois anos devido ao COVID-19.

A Feira Medieval vai decorrer
de 17 a 19 de junho, pelas prin-
cipais ruas de Viana do Castelo,
com destaque para o Jardim Pú-
blico, que se voltarão a encher
de animação, convívio e alguns
dos hábitos e costumes carac-
terísticos da Idade Média.

O sinal de partida para a feira
é dado agora, com a abertura
das inscrições, de 07 de abril
até 20 de maio, para artesãos,
mercadores, regatões e artífices,
vindos dos mais diversos lugares
para transformar o casco histórico
da cidade num espaço privile-
giado de encontro, negócio, lazer
e de comes e bebes.

O regulamento e a inscrição
para a participação de expositores

na XIII Feira Medieval, está dis-
ponível no site da VianaFestas
(www.vianafestas.com) e preveem
a recriação das artes e ofícios
característicos da Idade Média
com a presença de artificies, ar-
tesãos, mercadores e regatões
que promovam a venda ou de-
monstração de produtos carac-
terísticos daquele período.

São considerados “artesãos”
todos os que promovam a venda
de produtos ou materiais de pro-
dução própria e de forma arte-
sanal, “artífices” todos os arte-

sãos que se enquadram em ofícios
medievais e que recriem o ofício
medieval durante o evento, “mer-
cadores” todas as entidades sin-
gulares ou coletivas que promo-
vam a venda de produtos ou
materiais enquadrados na Época
Medieval e que possam ou não
ser produzidos pelos próprios.

O regulamento prevê ainda a
atribuição de espaço nesta feira
para “regatões” com ponto fixo
de venda a todos os que promovam
o pequeno comércio de bens ali-
mentares de abastecimento diário. 

Feira Medieval vai regressar ao centro Histórico

O
concelho de Caminha
mantém, na próxima
época balnear, as cinco

Bandeiras Azuis. O anúncio foi
feito pela Câmara de Caminha
querem nota de imprensa, avança
que “todas as praias marítimas
hasteiam a Bandeira Azul em
2022: Praia da Foz do Minho,
Praia de Moledo, Praia de Vila
Praia de Âncora e Praia do Forte
do Cão, assim como a Praia Fluvial
das Azenhas, em Vilar de Mouros”.

Recorde-se que, em 2015, pela
primeira vez em 26 anos, desde
que a Bandeira Azul era atribuída,
o concelho de Caminha conseguiu
conquistar a Bandeira Azul nas
quatro praias marítimas, incluindo
a de Vila Praia de Âncora, nas
praias galardoadas.

Em 2018 atingiu-se outra “im-
portante conquista”, com o su-
cesso da candidatura da Praia
das Azenhas, em Vilar de Mouros.
Em 2019 voltou a ser “tudo azul”

e em 2020 repetiu-se: cinco can-
didaturas – cinco Bandeiras Azuis.
A época de 2021 confirmou a
tendência e o bom desempenho
e em 2022 será igual.

Recorde-se que em 2021, a
Associação Bandeira Azul da Eu-
ropa – ABAE escolheu a Praia de
Moledo para a realização da ceri-
mónia que assinalar o início
formal da época balnear. Apesar
das restrições, o concelho de Ca-
minha viveu uma época balnear
excecional, mantendo as cinco
Bandeiras Azuis, mas conquistando
também quatro bandeiras Quali-
dade Ouro. O ano de 2021 ficou
ainda marcado por uma nova
praia fluvial, Pedras Ruivas, em
Seixas.

A Bandeira Azul é um símbolo
de qualidade ambiental atribuído
anualmente a praias fluviais e
costeiras que se candidatem ao
galardão e que cumpram um con-
junto de critérios.

Caminha volta a fazer o
“pleno” nas bandeiras azuis 

A
Câmara Municipal de Ca-
minha em articulação com
o Centro Qualifica da ETAP,

criaram as condições necessárias
para que a população deslocada
da Ucrânia a residir atualmente
no nosso concelho possa aceder
ao Curso de Português Língua de
Acolhimento.

33 cidadãos ucranianos inicia-
ram o Curso de Português Língua
de Acolhimento, com a duração
inicial de 25 horas. Através desta
formação torna-se possível ad-
quirir as competências linguísticas
necessárias à participação social
ativa e à integração no mercado
de trabalho.

Recorde-se que o concelho de
Caminha está a receber cidadãos
refugiados desde o dia 6 março
e, neste momento, são 71 os ci-
dadãos da Ucrânia que aqui estão
a viver, correspondendo a 27 fa-
mílias. Há já mais sete pessoas
que manifestaram vontade de vir
para o concelho, sendo este um

processo dinâmico, dada a im-
previsibilidade do conflito na
Ucrânia, após a invasão russa.

De realçar que 50 dessas pes-
soas são adultos e 21 crianças.
Quanto aos mais novos, 14 estão
já integradas nas nossas escolas
e 7 adolescentes estão integrados
no sistema de ensino à distância
que o Ministério da Educação da
Ucrânia possui.

Quanto aos adultos, 9 pessoas
já estão a trabalhar e outras duas
deveram iniciar uma atividade
profissional no concelho em breve.
Oito outros ucranianos estão em
idade de reforma e uma pessoa é
portadora de incapacidade motora.
Existem outros cidadãos ucrania-
nos e trabalhar remotamente,
através da Internet.

O acolhimento está a ser feito
com grande empenho da comuni-
dade em geral, instituições e par-
ticulares. Está a ser feito também
o apoio na vacinação, com a co-
laboração do Centro de Saúde.

Refugiados ucranianos aprendem
em Caminha a língua portuguesa
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I
rá decorrer no próximo dia 8
de Maio pelas 15h, em Pa-
redes de Coura, uma sessão

de  jogos de tabuleiro moder-
nos, onde garantidamente terá
uma tarde bem passada, com di-
vertimento e aprendizagens ga-
rantidas.

Estarão disponíveis novos e
estimulantes jogos para uma boa
tarde com toda a familia.

O evento decorrerá na Caixa
de brinquedos, e está indicado
para crianças dos 6 aos 14 anos
de idade, sendo a otação maxima
8 famílias. 

A entrada é gratuita.
Deve-se inscrever através dos

do email caixadebrinquedos@pa-
redesdecoura.pt

Jogos de
tabuleiro em
família Lego 

A
nova identidade do Mu-
nicípio de Monção, com
a assinatura “Monção

Deixa Marca”, da autoria da
agência de comunicação Marka
Branka, foi premiada na cate-
goria Design-Rebranding
(prata) e na categoria Digital –
Filme para Web (bronze), nos
Prémios Lusófonos da Criativi-
dade.

As distinções foram entregues,
ontem à noite, na União das Ci-
dades Capitais de Língua Portu-
guesa (UCCLA), em Lisboa. Na
cerimónia, esteve o Vice-Presi-
dente da CMM, João Oliveira, o
cineasta Leonel Vieira, produtor
da curta-metragem e filme pu-
blicitário, e a equipa criativa
da Marka Branka.

Este prémio foi recebido com
orgulho pela autarquia, sendo
que traduz a extraordinária re-
cetividade da nova identidade
municipal junto do público e
dos especialistas em comuni-
cação que, tanto na apresenta-
ção em Monção, no dia 24 de
março, como em Lisboa, no dia
31 de março, manifestaram uma

opinião bastante positiva da
imagem gráfica e visual do mu-
nicípio.

Os Prémios Lusófonos da Cria-
tividade são um festival inter-
nacional de criatividade, sediado
em Portugal, sendo o único
mundialmente dedicado a pre-
miar, homenagear e debater os
mercados publicitários e de co-
municação dos países de língua

oficial portuguesa.
Com nove anos de existência,

os Prémios Lusófonos da Criati-
vidade têm como missão divulgar
e enaltecer o trabalho compe-
tente e capacitado, envolto num
selo de qualidade, desenvolvido
por agências, profissionais, es-
túdios e produtores em todos
os países que comungam a nossa
língua.

Autarquia orgulhosa com os prémios
lusófonos da criatividade que recebeu

A
Festa do Alvarinho e do
Fumeiro (FAFM) regressou
ao seu palco habitual e

com excelentes resultados: mais
de 50 mil pessoas passaram pelo
evento que decorreu no passado
fim de semana (dias 22, 23 e 24
de abril) em Melgaço e que, de
acordo com os produtores, gerou
um crescimento na faturação na
ordem dos 40%, relativamente à
FAFM de 2019, o último ano em
que o evento decorreu nos mol-
des habituais. O caixa multi-
banco instalado no recinto da
feira registou levantamentos de
cerca de 55 mil euros. Nestes
dias o alojamento no concelho
esgotou e a afluência nos res-
taurantes locais foi elevada.

O autarca melgacence, Manoel
Batista,referiu que «Embora as
espectativas fossem altas, havia
sempre receio: era a primeira

Festa do Alvarinho e do Fumeiro,
nos moldes habituais, após o in-
terregno de dois anos provocado
pela pandemia COVID-19 e o pri-
meiro evento sem a obrigatorie-
dade de utilização da máscara.
Havia o risco de as pessoas ainda
terem receio em participar, dada
a dimensão e habitual afluência
de pessoas, tal como os produ-
tores no que respeita às quanti-
dades de produção, mas foi uma
das melhores Festas do Alvarinho
e do Fumeiro de sempre.».

Acrescentou ainda o autarca
que o evento «superou todas as
nossas expectativas. Registamos
a maior enchente de sempre, ul-
trapassando os 50 mil visitantes
esperados e os nossos produtores
apontam para um crescimento
na faturação na ordem dos 40%.
Foi, de facto, um magnífico even-
to, com um enorme impacto

económico para toda a região.
Finalmente, voltamos ao nosso
pleno, presencialmente, como
merecemos. À nossa forma tra-
dicional de fazer a Festa do Al-
varinho. Uma palavra de agra-
decimento a todos os que tor-
naram possível este evento, es-
pecialmente a todos os produ-

tores, pelo empenho e exigência
na qualidade, uma característica
que faz com que os produtos da
nossa região sejam tão apreciados
e falados em todo o país, mas
também no mundo. É de louvar
a sua capacidade para ultrapassar
os dias desafiantes que vivemos
desde 2020.».

Festa do Alvarinho e do Fumeiro ultrapassou os 50 mil

O
rio Minho volta a ser
palco da reconhecida Re-
gata Internacional Ponte

da Amizade, após dois anos de in-
terregno devido à pandemia
Covid-19. Agendada para este do-
mingo, 8 de maio, a 15ª edição
conta com a participação de cerca
de 250 atletas em 100 embarca-
ções oriundas de várias regiões de
Portugal e ainda de comunidades
autónomas de Espanha, nomeada-
mente Galiza e Astúrias. O per-
curso da prova é realizado entre a
Ponte da Amizade e o Cais de Vila
Nova de Cerveira, com as elimina-
tórias agendadas para as 10h00 e
as finais para as 15h00.

Organizada pela Associação
Desportiva e Cultural Juventude
de Cerveira, com o apoio da Câ-
mara Municipal e da Federação

Portuguesa de Remo, esta prova
de caráter competitivo integra o
Calendário Nacional da Federação
Portuguesa de Remo, para os es-
calões benjamins, infantis, ini-
ciados, juvenis, além da particu-
laridade de estar em disputa o
troféu “Ponte da Amizade”, da
autoria do escultor Mestre José
Rodrigues, para o escalão 8+ JUV.
Masculino, e que só será entregue
ao clube que conquistar o 1.º
lugar por três anos consecutivos
ou cinco alternados.

No final, serão atribuídas me-
dalhas aos três primeiros classi-
ficados de cada escalão, taças às
equipas vencedoras nas provas
de 8+ Juvenil Masculino e de 4x
Juvenil Feminino, e ainda lem-
branças a todos os clubes repre-
sentados. 

15ª Regata da Amizade com
100 embarcações inscritas
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F
ronteira Esquecida Limia-
Lima é um projeto desti-
nado a valorizar os recursos

naturais e culturais do rio Limia-
Lima e os seus arredores. O prin-
cipal objetivo é desenvolver uma
estrutura de gestão e promoção
conjunta que melhore o aprovei-
tamento turístico da área. São
atuações com as quais identificar,
valorizar e promover de forma
coordenada o património natural,
cultural e paisagístico das zonas
circundantes do rio. 

O projeto liderado pela Depu-
tación de Ourense conta, ainda,
com os seguintes parceiros: Xunta

de Galicia – Consellería de Medio
Ambiente, CIM Alto Minho, Mu-
nicípio de Viana do Castelo, Mu-
nicípio de Arcos de Valdevez e
Município de Ponte da Barca.

Para além da referida inter-
venção, o Município de Ponte de
Lima participa num grupo alargado
de atividades conjuntas. Com esta
ação em particular, que visa a
melhoria das condições das ecovias
ribeirinhas, pretende-se melhorar
uma das mais importantes in-
fraestruturas de promoção do tu-
rismo de lazer e da natureza as-
sociadas ao recurso Rio Lima.

O impacto deste projeto ultra-

passa a perspetiva da sua locali-
zação física, na medida em que se
trata uma interligação fundamental
que permite o funcionamento em
rede do conjunto de ecovias ri-
beirinhas criadas, sendo essa a
lógica da sua conceção e promoção
na medida em que se trata de
uma infraestrutura turística de es-
cala e impacto supramunicipal que
tende a promover a valorização e
utilização sustentável de um dos
recursos naturais mais importantes
da região, o rio Lima. Esta estra-
tégia sai agora reforçada pela coo-
peração transfronteiriça inerente
ao projeto “Fronteira Esquecida”

tendo em conta o potencial interno
que o destino Limia-Lima apresenta
para as diversas modalidades de
turismo.

Este tem sido um elemento de
grande atratividade na região, re-
forçando o conjunto de impor-

tantes equipamentos e infraes-
truturas associadas ao turismo
da natureza enquanto importante
produto turístico estratégico, em
exponencial ascensão, que tem
trazido um elevado número de
turistas à região.

A Fronteira Esquecida Limia-Lima

U
m investimento de mais
de 116 mil euros que
serviu para reconverter

um dos antigos quartéis do san-
tuário de Nossa Senhora da Pe-
neda, na Gavieira, Arcos de
Valdevez, em abrigo de mon-
tanha, terá conclusão a 08 de
maio, será o dia da inauguração
do novo espaço pois este é tam-
bém o dia do Parque Natural da
Peneda-Gerês

O projeto, resulta de uma par-
ceria entre a autarquia e a Con-
fraria de Nossa Senhora da Pe-
neda, e foi anunciado em julho
de 2021, onde se previa “a criação
de camaratas, espaços destinados
a instalações sanitárias e copa”.

O santuário terá a capacidade
de 28 pessoas repartidas por
duas camaratas e será dotado
com um espaço que permita
alojar os romeiros da Peneda, da
via Mariana, os turistas e os
montanhistas que façam a tra-
vessia do Parque Nacional Pene-
da-Gerês (PNPG) ou escolham o
local para prática de escalada e

outras atividades de montanha.
Segundo a autarquia, o projeto

prevê aumentar a oferta ao nível
do alojamento dentro da área
do PNPG, contribuindo para a
dinamização do turismo de na-
tureza no concelho, bem como
para a valorização do património
cultural.

O templo da Senhora da Pe-
neda, foi elevado a santuário,
em abril 2020, por decreto do
então bispo da Diocese de Viana
do Castelo, Anacleto Oliveira,
falecido recentemente.

Datado do século XVIII, o
santuário da Senhora da Peneda,

é constituído pela igreja que foi
terminada em 1875, por um gran-
de terreiro dos evangelistas e
uma escadaria com cerca de 300
metros, sendo que nas suas la-
terais existem 20 capelas que
retratam cenas da vida de Cristo,
e ainda os quartéis.

Para a diocese, trata-se de
“um dos monumentos marianos
mais notáveis” do distrito de
Viana do Castelo e, “pela sua
antiguidade, dos mais venerados
em todo o Alto Minho, esten-
dendo-se o seu prestígio e in-
fluência à vizinha região autó-
noma da Galiza, em Espanha”.

Abre abrigo de montanha na Senhora da
Peneda em maio

P
onte da Barca assinalou o
Dia Internacional da Dança
com um espetáculo na

Praça da República pautado pela
variedade de ritmos e estilos, e
contando com a diversidade e ex-
celência da “prata” da casa.

Foram várias dezenas de jovens
que pisaram o palco e que trans-
mitiram a sua arte, numa noite
de convívio, que juntou centenas
de pessoas que se deliciaram
com prestações de excelência em
vários registos.

Ponte da Barca assinalou o Dia
Internacional da Dança
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O
Município de Valença realiza,
entre os dias 30 de abril e 8 de
maio a iniciativa ‘VALENÇA FLOR

DE MAIO’, que pretende dar vida as nossas
praças, ruas e fachadas tendo as flores
como protagonistas. 

Esta iniciativa, que tem como principal
objetivo colorir e embelezar Valença pre-
tende, ainda, ser um atrativo extra a que
nos visita, tornando o nosso concelho e a
nossa Fortaleza num belo cartaz fotográfico
para turistas, além de potenciar, junto da
população, o embelezamento dos seus es-
paços, ao longo de outras alturas do ano. 

Assim sendo, as freguesias do concelho
foram convidadas a decorar o gradeamento
do jardim municipal com arranjos florais
numa mostra que percorrerá a vedação do
Jardim Municipal entre a avenida de Es-
panha e da avenida Tito Fontes. 

Os empresários locais decorarão as fa-
chadas dos seus estabelecimentos comer-
ciais, recorrendo à giesta (disponibilizada
pelo município), às tradicionais maias, a
arranjos florais e a diversas flores. Esta
iniciativa visa dar continuidade a uma
tradição já existente no concelho, que re-
sulta da criatividade e da união da popu-
lação local. 

Já as principais portas de entrada da
Fortaleza serão decoradas pelas instituições
de solidariedade social do concelho. 

Com esta iniciativa a Câmara Municipal
pretende valorizar a tradição das Maias,
uma das manifestações culturais mais bo-
nitas e antigas do concelho.

Flower Power Party
Para o Jardim Municipal está programada,

ainda, na noite de sábado, dia 7 de maio,
uma Flower Power Party que promete muita

cor, animação e música para todos os va-
lencianos e visitantes.

A animação estará a cargo da banda
CASSETTE, The Ultimate 80’s Tribute, do

DJ Carlos Daniel e da surpreendente DULPA
de DJ’s nacionais METE CA SETS, que são
presença assídua na animação de Queimas
das fitas e viagens de finalistas.

‘Valença flor de maio’ embeleza ruas do concelho




